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لتي يسعى ا هدافالأبين أهم العناصر المكملة للعملية الاتصالية و هو أحد قناعية من تعتبر العملية الا 
قناع من الأنشطة الانسانية التي مورست منذ القدم ، محاولا بذلك ا يعتبر الامالقائم بالاتصال تحقيقها ، ك

تي إكتسبها كبيرة الكار و نتيجة للأهمية الإيصال أفكاره و آرائه إلى الآخرين و تحقيق القبول لهذه الأف
بح تقنيات و أساليب الاقناع ليص لمجال السعي إلى تطويرحاول الباحثين و الدارسين في هذا االإقناع، 

يث ح، من أهم المجالات التي تعتمد أساسا على الاقناع " الحملات الاعلامية ذاتهببعد ذلك علما قائما 
لجمهور ا ى أساليب الاقناع لإيصال أفكارهم و جذب انتباهعليعتمدون  الاعلاميةالقائمون على الحملات نجد 

حتى  و     لية عاطفية أو عق استخدام أساليب اقناعيةلة و ذلك بالمستهدف و اقناعهم باتجاهات الحم
و هذا يعتمد على طبيعة رسالة الحملة الاعلامية و الوسيلة المعتمدة  و  تخويفية في بعض الأحيان

 و غيرها من العوامل المهمة.صائص الجمهور المستهدف خ

إلى معرفة  -الأساليب القناعية في الحملات الاعلامية التلفزيونية -هدفت هذه الدراسة التي تتمحور حول  
عينة من مشروعي" دراما الأيادي البيضاء" لمضمون التحليل  منهج الأساليب الاقناعية الموظفة من خلال

 الى النتائج التالية : أحالتناو قد وضعنا مجموعة من الفرضيات التي  ذج"و "المرأة النمو 

 توظف حملة الأيادي البيضاء أساليب الاتصال الإقناعي. -0

لتعرض و الدراما لإقناع المتلقي با تستخدم حملة الأيادي البيضاء أسلوب المزج في برامجها بين الواقع -5
 لها.
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Summary : 
Process of convection is considered one of the most complimentary elements of 
the communication process, and it is one of the goals that the supervisors of 
media campaigns try to realize. supervisors Try to transmit campaign messages 
in all its directions in order to realize a acceptance of these messages directed 
to the target audiences, and as a result of the great importance gained by 
conviction, Researchers and scholars tried to search effective convectif  
techniques and methods in the media field. To become then a freestanding 
science, depends on it to change or modify the ideas, beliefs and directions using 
convective emotional or mental methods and even intimidating sometimes, This 
depends on the media campaign message and means adopted nature, target 
public properties and other important factors. This study, focus on the conviction 
styles in televised media compaigns, aimed to know the applied conviction styles 
through an analytical method of a sample of projects of « white hand drama » 
and « prototype Women ».  We have put a set of  results: 

1. White hand campaign employed communication conviction styles. 
2. White Hands campaign relies body language primarily as a persuasive 

communication techniques 
3. white hands interesting social topics campaign 
4. It relied on an iterative technique and diversity in the media presented 

contents 
5. White hand campaign used combination style in its programs between 

reality and drama to convince the recipient to see it.   
 

 

 
 


